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نرخ سود تسهيلات كاهش يابد نه سپرده ها  
سپرده گذاري در بخش بانك يكي از مطمئن ترين راه ها براي كسب بازده 
مطمئن و بدون ريسك است، اين در حالي است كه طي سال هاي گذشته 
مردم ايران نيز براي دستيابي به اندكي سود، سرمايه هاي خرد و كلان خود 
را در بخش بانك سپرده گذاري كرده اند. اگرچه دستمزد مهم ترين محل 
كسب درآمد براي عمده ايراني هاست اما مطالعات نشان مي دهد در كنار 
دستمزد، سپرده گذاري در بانك يكي از مهم ترين راه ها براي كسب درآمد 
در جامعه است كه ميليون ها نفر از اقش��ار ضعيف و متوسط جامعه از اين 
محل جهت تقويت مالي خود كسب سود مي كنند. آخرين ترازنامه منتشره 
بانك ها از سوي بانك مركزي بيانگر رشد سپرده گذاري بخش غير دولتي 
در بانك هاست. حجم سپرده هاي بخش غيردولتي كه در پايان سال 93 در 
محدوده 747 هزار ميليارد تومان بود، در بهمن ماه سال گذشته با 27 درصد 

رشد نسبت به اسفند ماه سال 93 به 94۵ هزار ميليارد تومان رسيد. 
در اين ميان در شرايطي حجم اين سپرده هاي غيردولتي بانك ها در بهمن 
ماه سال 94 شامل سپرده هاي ديداري، مدت دار و قرض الحسنه 94۵ هزار 
ميليارد تومان گزارش ش��ده كه حجم كل نقدينگي كشور در پايان بهمن 
ماه سال 94 معادل 97۵ هزار و 940 ميليارد تومان بوده است. در اين بين 
از زماني كه مقوله دريافت ماليات از سود بانكي و همچنين كاهش نرخ سود 
در بخش بانك به دليل افت تورم در رسانه ها مطرح شده است، بسياري از 
سپرده گذاران خرد نسبت به اين مسئله اعتراض و ابراز نگراني كرده اند. حال 
در شرايطي كه يارانه 4۵ هزار توماني ماهانه براي بسياري از خانوارها حائز 
اهميت است بي شك تغيير نرخ سود سپرده نيز براي مردم نيازمند ايجاد 
نگراني مي كند. وقتي به بانك ها مراجعه مي كنيم مي بينيم كه بسياري از 
مراجعه كنندگان به سپرده هاي بانكي اقشار ضعيف جامعه هستند كه براي 
دستيابي به سود متعارف بانكي سپرده هاي خرد خود را در بانك قرار داده اند. 
در اين بين بايد بين مقوله كاهش نرخ س��پرده ها در بانك با نرخ تسهيلات 
تفاوت قائل شد. متأسفانه طي سال هاي گذشته بانك ها به واسطه تعديل 
پيوسته نرخ سود سپرده ها، هيچ گاه نخواسته اند از حاشيه سود خود جهت 
فعاليت هاي بانكي بكاهند و تلاش كرده اند تعديل نرخ س��ود تسهيلات از 
محل كاهش نرخ س��ود س��پرده ها )منابع مردم( اتفاق بيفتد و در اين بين 
حاش��يه س��ود خود را در حد مطلوب حفظ كنند.  براي مث��ال هم اكنون 
بانك ها به سپرده هاي بانكي كوتاه مدت 8 درصد و بلند مدت 18درصد سود 

مي پردازند، اين در حالي است كه نرخ سود تسهيلات نيز 22 درصد است.
 حال بايد توجه داشت كه ميانگين نرخ س��ود پرداختي بانك ها به كل 
سپرده ها اعم از كوتاه مدت، ميان مدت و بلندمدت شايد حدود 10 درصد 
هم نشود اما بانك ها نرخ سود تس��هيلات را 22 درصد اعمال مي كنند، 
اين در حالي است كه ما به التفاوت نرخ سپرده و نرخ سود تسهيلات در 
بانك هاي كشور 12 درصد است، در اين بين اين سؤال مطرح مي شود كه 
چرا بايد بين سود سپرده و تسهيلات آنقدر فاصله نجومي )تقريباً معادل 
تورم كنوني كشور( وجود داشته باش��د. به نظر مي رسد بانك مركزي، 
ش��وراي پول و اعتبار و ش��وراي هماهنگي بانك ها بايد اين بار به جاي 
كاهش نرخ سود سپرده ها بانك ها را ملزم كند تا نرخ سود تسهيلات را 
كاهش دهند، با اين كار هم نقدينگي از بانك خارج نمي شود )به دليل 
سود س��پرده مطلوب( و هم اينكه بانك ها مجبور مي شوند براي حفظ 

حاشيه سود خود از هزينه ها و ريخت و پاش هاي خود بكاهند.

کارگروههايویژهمالیاتيفقطحس�ابهاي
بانكيافراديراکنترلميکنندکهتوس�ط
دس�تگاههايذيربط،ب�هعن�وانمؤدیان
باش�ند. »مش�كوك«شناس�ایيش�ده
به گزارش »جوان«، سيدكامل تقوي نژاد رئيس 
كل سازمان امور مالياتي ديروز در اولين نشست 
خبري خود درباره سركشي به همه حساب هاي 
بانكي مردم توضيح داد و گفت: شفاف مي گويم 
كه س��ازمان مالياتي چنين برنام��ه اي ندارد، 
البته اين حق ب��ه موجب قانون ب��ه ما تكليف 
ش��ده و اگر در مقابل كارمندان و كسبه اي كه 
ماليات خود را سر موعد و حتي زودتر از دريافت 
حقوق مي دهند سراغ فراريان مالياتي نرويم و 
از ابزارهاي مختلف براي شناس��ايي آنها اقدام 

نكنيم بايد زير سؤال برويم. 
معاون وزير امور اقتصادي و دارايي با تأكيد بر 
اينكه اطلاعات دارايي هاي افراد بايد در سازمان 
مالياتي تجميع شود، افزود: ما امانت داريم و اگر 
قرار باشد روزي اطلاعات حساب ها به سازمان 
امور مالياتي منتقل ش��ود، فق��ط براي تحقق 
مالياتي خواهد بود و براي انجام اين امر مجاز به 
استفاده از اين اطلاعات هستيم و اگر غير از اين 
باشد، ما مجرم خواهيم بود. وي تأكيد كرد: در 
ادارات كل گروه هايي را مأمور كرديم كه تنها 
حس��اب هاي فراريان مالياتي را كنترل كنند، 
ابتدا حساب ها با پرونده ها تطبيق داده مي شود 
و اگر ميزان گردش مالي اين افراد با پرونده هاي 
مالياتي شان مغايرت داشته باشد، اين افراد را 

فرا مي خوانيم. 
وي با اش��اره به كارخانه اي كه اخي��راً با 1۵00 

پرسنل بس��ته شده اس��ت، گفت: مورد مذكور 
11 س��ال ماليات نداده و هر سال در دفاتر خود 
زيان اعلام كرده است، در حالي كه درآمد چند 
ميلياردي داشته است و اجازه نخواهيم داد اين 
افراد ماليات ميلياردي خود را پرداخت نكنند. 
رئيس كل س��ازمان امور مالياتي ادامه داد: در 
نمونه اي ديگر سال گذشته ۶30 ميليارد تومان 
ماليات از يك حساب مشكوك را كشف و آن را 
گرفته ايم، لذا اين بررس��ي ها براي جلوگيري از 
فرار مالياتي افرادي است كه درآمدهاي بالايي 

دارند اما ماليات نمي پردازند. 
رقمدقیقمطالباتمعوقمالیاتي

وي رقم معوقات مالياتي )مطالبات مالياتي( را 
421 هزار ميليارد ريال اعلام كرد و افزود: اصل 
اين معوقات 178 هزار ميليارد ريال و جرايم آن 
243 هزار ميليارد ريال است. تقوي نژاد در پاسخ 
به اين س��ؤال »جوان« كه چگون��ه مي خواهيد 
87 هزار ميليارد توم��ان درآمد مالياتي مصوب 
مجلس را با توجه به ركود عميق محقق كنيد، 
 گفت: ما بنا نداريم به كس��به يا اقش��ار ضعيف 
فشار بياوريم ولي تمركز امسال سازمان مالياتي 
بر وصول معوقات مالياتي، شناس��ايي فراريان 
مالياتي و تعريف پايه ه��اي جديد مالياتي آن را 

محقق خواهيم كرد. 
وي درب��اره اخذ ماليات از مؤسس��ات غيرمجاز 
بانكي گفت: س��ازمان مالياتي، ماليات بر ارزش 
اف��زوده از بانك ه��ا نمي گيرد اما از مؤسس��ات 
غيرمجاز ماليات درياف��ت مي كند و آنها مكلف 
به پرداخت ماليات بر ارزش افزوده هستند. در 
بحث ارث، افرادي كه نزد بانك ها و مؤسس��ات 

مجاز س��پرده گذاري كرده باش��ند، لازم است 
براي آزاد سازي 3 درصد مبلغ سپرده را ماليات 
بپردازند و اگر سپرده آنها در مؤسسات غيرمجاز 

باشد، اين رقم به 10 درصد مي رسد. 
خطقرمزيدراخذمالیاتنداریم

وي در پاس��خ به س��ؤال ديگر »جوان« مبني 
بر اينكه در روزهاي اخير يك��ي از نمايندگان 
مجلس گفته است يك وزير به همراه دختران 
و دامادهاي خود كارخانه هاي متعددي دارند، 
آيا اينگونه اف��راد و افرادي كه داراي س��مت 
هس��تند، ماليات خ��ود را مي پردازند يا خير؟ 
گفت: سياست جدي سازمان، اجراي عادلانه 
قانون ماليات هاس��ت. هر فع��ال اقتصادي با 
داشتن هر س��مت اجرايي يا مسئوليتي اگر از 
پرداخت مالي��ات فرار كند، س��ازمان مالياتي 
به طور قط��ع ماليات حق��ه را از آنه��ا خواهد 
گرفت و اگر لازم باش��د در اين زمينه به مردم 

اطلاع رساني خواهد كرد. 
وي تأكيد كرد: فرد براي ما مهم نيست، خيلي 
از افرادي كه فرار مالياتي دارند و دانه درش��ت 

هستند، جزو خطوط قرمز ما نيستند. 
در واقع س��ازمان مالياتي ح��وزه و خط قرمزي 
براي وصول ماليات در كش��ور نمي شناسد ودر 
اخذ ماليات از هيچ شخص، نهاد يا ارگاني كوتاه 

نخواهيم آمد. 
تقوي ن��ژاد افزود: بايد يادآور ش��وم كه در اين 
س��ال ها به طور حت��م كس��اني مانند صاحب 
كارخان��ه اي كه ي��ك ميليارد توم��ان بدهي 
داشته و 11 سال هم ماليات نداده وجود دارند 
كه حتماً داراي پش��تيباني بوده اند اما به اين 

پش��تيباني ها توجه نمي كنيم و حتم��اً از آنها 
ماليات خواهيم گرفت. 

  مالیاتکسبهافزایشنميیابد
وي با اشاره به توافق انجام شده ميان رئيس اتاق 
اصناف و س��ازمان مالياتي گفت: طبق توافق با 

اصناف امسال ماليات كسبه افزايش نمي يابد.
وي در ب��اره دس��تگيري اعض��اي ي��ك باند 
ارتش��ا در س��ازمان مالياتي كه با شركت هاي 
كدفروش همكاري مي كردند، گفت: سازمان 
مالياتي 1۵00 شركت كدفروش را شناسايي 
كرده بود اما موردي كه اعلام شده است، باند 
وسيعي نبوده و تنها يكي از كارمندان سازمان 
مالياتي با همدس��تي خواهر خود كه در يكي 
از ش��ركت هاي كدفروش فعالي��ت مي كرده، 
همكاري كرده اس��ت. اين موضوع نيز توسط 
خود سازمان مالياتي كشف و پرونده اي در اين 
زمينه تشكيل شد و در اختيار وزارت اطلاعات 

و قوه قضائيه قرار گرفت. 
   گزارشيبراياخذمالیاتازسپردههاي

بانكي
تقوي نژاد درب��اره اخذ ماليات از س��پرده هاي 
بانكي گفت: فعلًا تصميمي ب��راي اخذ ماليات 
از سپرده هاي بانكي اتخاذ نش��ده اما مطالعاتي 
در اين زمينه صورت گرفته ك��ه اين مطالعات 
نشان مي دهد اكثر كش��ورهاي مورد بررسي از 
س��پرده هاي بانكي ماليات درياف��ت مي كنند، 
حتي برخي كشورها از نرخ س��پرده منفي هم 
ماليات مي گيرند و اين موضوع جزو فعاليت هاي 
تحقيقاتي سازمان است و در صورت نهايي شدن 
به وزير امور اقتصادي و دارايي ارائه خواهد شد 
كه اجراي چني��ن طرحي به م��واردي از قبيل 
اينكه برخي اف��راد از محل س��پرده هاي بانكي 
خود ارتزاق مي كنند يا تعيين حداقل سپرده ها 

توجه خواهد شد. 
   بررس�يهرپروندهیكمیلیونتومان

آبميخورد
وي با بي��ان اينك��ه اعتماد، عدالت، س��لامت، 
كارآمدي، شفاف س��ازي و فرهنگ س��ازي در 
برنامه هاي امسال سازمان دردس��تور كار قرار 
دارد، گفت: ه��م اكنون براي رس��يدگي به هر 
پرونده مالياتي حدود يك ميليون تومان هزينه 
مي شود، در عين حال حجم فرار بالاي مالياتي 
داريم كه با استقرار نظام جامع مالياتي تا بهمن 
ماه امسال و شفافيت مالياتي با اطلاعات تجميع 

شده اين مسائل حل خواهد شد.
وي ادامه داد: از امس��ال به بعد افرادي كه فرار 
مالياتي دارند يا تمكين نمي كنند يا با زد و بند 
از پرداخت ماليات امتناع مي كنند، با همكاري 
وزارت اطلاعات و قوه قضائيه با آنها برخوردهاي 
جدي صورت مي گيرد. وي نس��بت درآمدهاي 
مالياتي ب��ه تولي��د ناخالص داخل��ي را حدود 
۶/3 درصد و با احتس��اب عوارض ۶/98 درصد 
ذكر كرد و اظهارداشت: نسبت درآمد مالياتي به 
هزينه جاري در پايان سال گذشته، 48/9 درصد 

بوده است.
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مهران ابراهیمیان
  گزارش  یک

تلاش ايران و پاكستان براي احياي بازرگانی
سفیرپاکستانبااش�ارهبهعلاقهایرانوپاکس�تانبرايتوسعه
مناسباتاقتصاديوتجاري،اظهارداشت:متأسفانهتحریمهاموجب
شدهبودتاس�طحمبادلاتتجاريایرانوپاکستانبهمیزانقابل
توجهيکاهشیابد،اماباپایانتحریمهاشرایطبراياحیايروابط
فراهمشدهواقداماتبرايتوسعهمبادلاتتجاريآغازشدهاست.

به گ��زارش »ج��وان«، نورمحمد جادمان��ي گفت: تأكيد مقامات ارش��د 
دولت هاي ايران و پاكستان برتوسعه مناس��بات تجاري و افزايش تبادل 
هيئت هاي تجاري در ماه هاي اخير مبين علاقه دو كش��ور براي توس��عه 
روابط تجاري است.  وي قطع ارتباط بانكي را اصلي ترين مشكل پيش روي 
همكاري اقتصادي دو كشور دانست و تأكيد كرد: براي حل اين مشكل و 
برقراري رابطه بانكي، اقدامات قابل توجهي از سوي هر دو طرف انجام گرفته 
و همچنان ادامه دارد.  همچنين محمد شفيق رئيس انجمن صادركنندگان 
برنج پاكستان در سفر به ايران، گفت: تا پنج سال پيش سالانه 3۵0 هزار 
تن برنج به ايران صادر مي كرديم اما به دليل مشكلات پيش آمده اين رقم 
در سال هاي اخير به 10 درصد كاهش يافته كه به دنبال افزايش آن تا 30 
درصد واردات برنج ايران هستيم. همچنين علي صرافان رئيس هيئت مديره 
ش��ركت پرنيان ايمن تجارت گيتي كه در مراسمي ميزبان هيئت تجاري 
كشور پاكستان بود با بيان اينكه محصولات محسن علاوه بر ايران به بازار 
كشورهاي منطقه خاورميانه نيز صادر مي شود، افزود: اين برند موفق شده 
محصولات خود را به كشورهايي چون عراق، قطر، امارات و بحرين صادركند.  
وي تصريح كرد: بخش��ي از محصولات اين برند مانند برنج و چاي وارداتي 
بوده و علاوه بر بازار داخلي به كشورهاي منطقه صادرات مجدد مي شود و 
محصولات ديگري چون روغن، زيتون و انواع كنسروها نيز در سبد صادراتي 
اين مجموعه قراردارد.  ش��اهرخ خزاعي مديرعامل اين شركت نيز با بيان 
اينكه بخش قابل توجهي از بازار برنج هاي وارداتي در اختيار محسن است، 
گفت: براي سال جديد بسته بندي و عرضه ميوه در داخل كشور و بازارهاي 
منطقه با همكاري همتايان خارجي در دست بررسي است. وي تصريح كرد: 
مقرر شده با همكاري يك شركت نروژي در حوزه توليد، پرورش و صادرات 

ماهي ورود كنيم و در آينده اي نزديك اين پروژه اجرايي خواهد شد. 

آگهی دعوت به ارزیابی کیفی فراخوان عمومی دو مرحله اي مناقصه شماره 95/3/م
ــر آییــن نامــه اجرایــی بنــد ج  اداره کل راه آهــن در نظــر دارد بناب
ــی  ــی کیف ــه ارزیاب ــزاري مناقصــات نســبت ب ــون برگ ــاده 12 قان م
مناقصه گــران واجــد شــرایط جهــت دعــوت بــه مناقصــه بــه شــرح 

زیــر اقــدام نمایــد.
1. موضــوع مناقصــه: کابــل کشــی فیبــر نــوري اضطــراري 26، مبارکــه، چغارت 
و اردکان، ارژنــگ.   2. مــدت و محــل اجــرا: مــدت اجــرا شــش/ 6 مــاه- محــل 
ــگ  ــارت و اردکان، ارژن ــه، چغ ــراري26 ، مبارک ــن ایســتگاه هاي اضط ــرا بی اج
ــارد و  ــه میلی ــال (س ــه: 3/134/184/986 ری ــرآورد مناقص ــد.    3. ب می باش
یکصــدو ســی و چهــار میلیــون و صــدو هشــتاد و چهــار هــزارو نهصدو هشــتادو 
شــش ریــال)    4. مهلــت و محــل دریافــت اســناد ارزیابــی کیفــی: متقاضیــان 
ــورخ 1395/2/22  ــنبه م ــاعت 14:00 روز چهارش ــا س ــر ت ــد حداکث می توانن
ــی  ــت اســناد ارزیاب ــی جهــت دریاف ــه کتب ــی نام ــا در دســت داشــتن معرف ب
بــه نشــانی: یــزد، میــدان راه آهــن، اداره کل راه آهــن یــزد، اداره تــدارکات و 
پشــتیبانی مراجعــه نماینــد.    5. مهلــت و محــل تحویــل اســناد تکمیل شــده: 

حداکثــر تــا ســاعت 00: 13 روز پنــج شــنبه مــورخ 1395/3/6 به نشــانی فوق.    
ــی کیفــی یــک فقــره  ــان می تواننــد جهــت دریافــت اســناد ارزیاب 6. متقاضی
فیــش بانکــی بــه مبلــغ 200/000 ریــال (دویســت هــزار ریــال) بــه حســاب 
ــه  ــه شــماره 2176405901009 جهــت هزین ــی راه آهــن ب ــک مل ســیبا بان
تهیــه اســناد واریــز و بــه اداره تــدارکات و پشــتیبانی ایــن اداره کل بــه نشــانی 
فــوق مراجعــه نماینــد.    7. دریافــت اســناد ارزیابــی کیفــی از طریــق ســایت
ــر می باشــد.    ــکان پذی http://iets.mporg. ir .www.setadeiran.ir ام
8. دارا بــودن حداقــل رتبــه 5 در یکــی از رشــته هاي ارتباطــات یــا تاسیســات 
ــد. ــی می باش ــور الزام ــزي کش ــت و برنامه ری ــازمان مدیری ــزات از س  و تجهی

9. هزینه چاپ و نشر آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
ــاز  ــل امتی ــه حداق ــرایط ک ــد ش ــران واج ــی از مناقصه گ ــی کیف ــس از ارزیاب پ
لازم را کســب نمــوده باشــند جهــت دریافــت اســناد مناقصــه دعــوت بــه عمــل 

می آیــد.
اداره کل راه آهن یزد
 اداره تدارکات و پشتیبانی
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مفقودى برگ سبز خودرو
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مفقودى برگ سبز خودرو
كشف تنها 3 درصد از كالای قاچاق در طول سال

محمود محمد تبریزی     نگاه

 واردات ميوه هاي  ممنوعه 
با هماهنگي كامل!

رئی�ساتحادی�هباغ�دارانته�رانضم�نانتق�ادش�دید
ازوارداتغیرقانون�يزردآل�ووپرتق�ال،گف�ت:ش�واهد
موج�ودبیانگرآناس�تک�های�نوارداتدرکوتاهتری�نزمان،
ب�اهماهنگ�يوسیس�تمهايمجه�زانج�امش�دهاس�ت.
مجتبي شادلو در گفت وگو با مهر، در واكنش به واردات زردآلوي تركيه 
و پرتقال مصري در روزهاي اخير به كشور اظهارداشت: متأسفانه ما هر 
چند وقت يكبار شاهد تكرار اين اتفاقات هستيم و بنده يقين دارم اگر 
برخورد جدي و سختگيرانه با اين مسئله شود، ديگر تكرار نخواهد شد. 
وي با بيان اينكه امسال توليد زردآلو در كشور وضعيت بسيار مطلوبي 
دارد و ما نياز به واردات در اي��ن زمينه نداريم، گفت: علاوه بر زردآلو ما 
شاهد واردات پرتقال مصري هم هس��تيم و اين در شرايطي است كه 

پرتقال هاي توليد داخل درحال دور ريخته شدن است. 
رئيس اتحاديه باغداران اس��تان تهران درب��اره قيمت محصولات وارد 
شده نيز با اشاره به اينكه اطلاع دقيقي از وضعيت قيمتي اين ميوه ها 
ندارم، اضافه كرد: وقتي محصولي به شكل غيرمجاز وارد مي شود، هر 
كس به هر قيمتي كه دلش خواست آن را عرضه مي كند. شادلو با بيان 
اينكه با اتفاقات رخ داده، اين نگراني پيش مي آيد كه شاهد واردات ديگر 
ميوه هاي تابستاني نيز باشيم، افزود: واردكنندگان در حال محك زدن 
اوضاع هستند و در صورتي كه ش��رايط را مهيا ببينند اقدام به واردات 
ميوه هاي ديگر هم خواهند كرد. اگر ام��روز اين موضوع جدي گرفته 
نشود، آشفتگي هاي بزرگ تري پيش خواهد آمد و مسئولان مربوطه 
بايد آن را به جد پيگيري كنند. شادلو ضمن انتقاد از به كار بردن واژه 
قاچاق براي واردات اين ميوه ها، تأكيد كرد: ميوه هاي مذكور، محصولات 
حساسي هس��تند كه تحمل حمل و نقل هاي طولاني را ندارند ضمن 
اينكه براي حمل اين محصولات حتماً بايد از كانتينرهاي يخچال دار و 

سيستم هاي مجهز استفاده شود به ويژه الان كه هوا گرم است. 
----------------------------------------------------

دوره بازپرداخت وام كالا ۲ ساله شد
مدیرکلاعتباراتبانكمرکزيگفت:4هزارو۲۰۰میلیاردتومان
بهصورتمساويبینسهبانكملي،صادراتورفاهتقسیمشده
تابهیكمیلیونو۵۰۰هزارنفرکارتاعتباريخریدکالاارائهکند.
به گزارش فارس، س��يد علي اصغر ميرمحمد صادقي ديروز در نشست 
خبري از انعقاد قرارداد با س��ه بانك ملي، صادرات و رفاه براي اجراي 
طرح كارت اعتباري خريد كالا خبرداد و اظهار داش��ت: 4 هزار و 200 
ميليارد تومان به صورت مساوي بين اين س��ه بانك تقسيم شده تا به 
يك ميليون و ۵00 هزار نف��ر كارت اعتباري خري��د كالا ارائه كند. وي 
افزود: بانك ملي براي كارمندان آموزش و پرورش، بانك صادرات براي 
بازنشستگان و بانك رفاه كارگران براي كاركنان و بازنشستگان تحت 
پوش��ش تأمين اجتماعي در نظر گرفته شده است. مديركل اعتبارات 
بانك مركزي تصريح كرد: همه اين 4 هزار و 200 ميليارد تومان را بانك 
مركزي تأمين كرده اس��ت. كارت اعتباري عام نيز به زودي با س��قف 
10 ميليون تومان با نرخ سود عقود مبادله اي ارائه خواهد شد. ميرمحمد 
صادقي درباره شرايط اين كارت اعتباري گفت: كارت اعتباري خريد 
كالا بازپرداخت دو س��اله دارد و اگر فرد تا سه ماه پس از دريافت از آن 

استفاده نكند به صورت خودكار غيرفعال خواهد شد. 
----------------------------------------------------
بانك مشترك مناطق آزاد حاشيه اقيانوس 

هند تأسيس مي شود
آزادکش�ورهاي مناط�ق اولی�ناج�لاسرؤس�اي دبی�ر
حاش�یهاقیان�وسهن�دگف�ت:ب�راس�اساع�لامدبیرخان�ه
ش�ورايعال�يمناط�قآزادبان�كمش�تركمناط�قآزاد
ميش�ود. تأس�یس هن�د اقیان�وس حاش�یه کش�ورهاي
به گزارش »جوان« محمود احمدي در نشست خبري روزگذشته خود با 
خبرنگاران افزود: مناطق آزاد كشورهاي حاشيه اقيانوس هند از ساختار 
مشابهي برخوردار هستند كه مبناي آنها قانون زدايي و تسهيل قوانين 
نسبت به سرزمين اصلي است و بر اين اس��اس در گردهمايي رؤساي 
مناطق آزاد كشورهاي حاشيه اقيانوس هند كه قرار است طي هفته هاي 
آينده برگزار شود، ايجاد خط كشتيراني مشترك، خط هوايي مشترك و 

تأسيس يك بانك مورد توافق نهايي قرار گيرد. 
دبير اولين اجلاس رؤساي مناطق آزاد كشورهاي حاشيه اقيانوس هند 
افزود: اتحاديه همكاري هاي منطقه اي كشورهاي حاشيه اقيانوس هند 
با اتكا به كش��ورهاي هندوس��تان و موريس با هدف اصلي ايجاد رشد 
پايدار و توسعه متوازن اقتصادي در منطقه تأسيس شده كه ايران، هند، 
استراليا، اندونزي، مالزي، بنگلادش، سنگاپور، سريلانكا، تايلند، عمان 
و امارات متح��ده عربي در كنار برخي كش��ورهاي آفريقايي اعضاي آن 
به ش��مار مي روند. وي تصريح كرد: امنيت و ايمني دريانوردي، تسهيل 
تجارت و سرمايه گذاري، مديريت شيلات و ماهيگيري، توسعه اقتصاد 
اقيانوسي، توانمندسازي زنان، گردشگري و فرهنگ، همكاري هاي علمي 
و دانشگاهي و در نهايت كاهش خطرات و سوانح طبيعي از جمله اولويت 
آن به شمار مي رود. به گفته احمدي، ايجاد يك منطقه آزاد مشترك در 
دستور كار اتحاديه همكاري هاي منطقه اي كشورهاي حاشيه اقيانوس 
هند قرار دارد ولي اينكه اين منطقه به صورت مجازي يا واقعي باشد، هنوز 
مشخص نيست و اين در شرايطي است كه خود اتحاديه نيز هر كشوري را 
مأمور كرده كه در يك حوزه تخصصي حركت كند و براي ايران هم نقش 
قطب علم و فناوري را به عهده دارد. دبير اولين اجلاس رؤساي مناطق آزاد 
كشورهاي حاشيه اقيانوس هند اظهارداشت: 300 شركت معظم خارجي 
براي حضور در ايران با شركت در اين اجلاس اعلام آمادگي كرده اند كه 

اميدواريم دستاوردهاي مثبتي را از آن حاصل كنيم.

ی�كمق�اممس�ئولدروزارت
صنعتاعلامکرد:درپيدستور  صنعت

وزیرصنعت،۲۰۰دستگاهخودرويش�ورولتکهبهارزش
میلیوندلارثبتس�فارشش�دهبودند،درمیانهراهبه ۷

مقصدکرهجنوبيبرگشتخوردند.
وي كه خواس��ت نامش در خبر ذكر نش��ود، در گفت وگو با مهر 
ارزش محمول��ه وارداتي ثبت س��فارش ش��ده را در مجموع 7 
ميليون دلار عنوان كرد و افزود: به متقاضي ثبت س��فارش اين 

خودروها اعلام شده كه اجازه واردات ندارد، البته اين خودروها 
وارد كشور نشده بودند و فقط ثبت س��فارش آنها صورت گرفته 
بود اما بارگيري ش��ده ولي هنوز به مرزهاي داخل كش��ور هم 

نرسيده بودند. 
به گفته اي��ن مقام مس��ئول در وزارت صنع��ت، در زمان ثبت 
س��فارش اين خودروهاي امريكايي، س��امانه به لحاظ قانوني 
ممانعتي ايجاد نكرده بود و در ميان اقلامي هم كه براي واردات 
مجاز شمرده شده بودند، خودرو قرار نگرفته بود كه سيستم ثبت 

سفارش بخواهد به صورت سيستماتيك جلوي ثبت را بگيرد و 
نظر دولت را اعمال كند. 

وي تصريح كرد: خودروهاي ش��ورلت ثبت سفارش شده از مبدا 
امريكا نبود و قرار بود از مبدأ كره جنوبي وارد كش��ور ش��ود، در 
واقع اي��ن خودروس��از امريكايي  در س��ايت هاي كش��ور مذكور 
سرمايه گذاري كرده و به توليد خودرو پرداخته بود اما اكنون بعد 
از دس��تور وزير صنعت، به واردكننده اين خودروها اطلاع رساني 

شده است كه اجازه واردات اين خودروها را ندارد.

۲۰۰ شورولت  برگشت خورد

تجهيز 18هزار روستاي ايران به اينترنت 
پرسرعت توسط كره اي ها

درپ�يامض�ايق�رارداديمی�اندوش�رکتک�رهايوایراني،
18ه�زارروس�تايای�رانب�ااس�تفادهازتكنول�وژيجدی�دي
ب�راياس�تفادهازاینترن�تمخابرات�يتجهی�زميش�وند.
اين تكنولوژي متعلق به كره جنوبي پيش از اين تنها در اختيار دو كش��ور 
امريكا و ژاپن قرارگرفته و ايران سومين متقاضي اين تكنولوژي پيشرفته از 
كره جنوبي خواهد بود. براساس اين تفاهمنامه كه ميان شركت ديجيفاي 
)DiGiFi( كره جنوبي و شركت ايجاد ارتباطات بين الملل ايران امضا شد، 
 han man -( اواسط سال جاري اين پروژه كليد خواهد خورد. هان مان جي
gi( مديرعامل شركت ديجيفاي كره جنوبي در حاشيه امضاي اين تفاهمنامه 
گفت: اين ش��ركت از تكنولوژي خاص براي برق��راري اينترنت مخابراتي 
استفاده مي كند كه در انحصار خود است. وي با اشاره به اينكه مذاكرات دو 
طرف شش ماه به طول انجاميده اس��ت، گفت: با استفاده از اين تكنولوژي 
مي توانيم 18 هزار روستا را در مدت 1/۵ س��ال به اينترنتي با سرعت 3/۵ 
تا چهار گيگ بر ثاني��ه متصل كنيم. وي گفت: در م��اه جولاي 201۶ اين 
تفاهمنامه تبديل به قرارداد مي ش��ود و اجراي پروژه به ط��ور عملي آغاز 
مي شود. هان مان جي گفت: براي اجراي اين پروژه هنوز اپراتوري مشخص 
نشده است، شايد اپراتوري كره اي و شايد ايراني براي آن انتخاب شود. وي 
در مورد نوع همكاري طرفين در اين پروژه گفت: بخش عمده سرمايه گذاري 
را شركت ايجاد ارتباطات بين الملل انجام مي دهد و طرف كره اي تكنولوژي 
را مي آورد. مديرعامل DiGiFi تأكيد كرد: هنوز اپراتور اجراي اين پروژه 
تعيين نشده  است كه پس از حصول توافقات لازم اپراتوري كه با اين پروژه 
همكاري خواهد كرد مشخص و معرفي خواهد ش��د  تا بتوانيم اينترنتي با 

سرعت 3/۵ يا چهار گيگ را در اختيار روستا هاي مد نظر قرار دهيم.


